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Schůze výboru Základní odborové organizace FLÚ 

26. 3. 2024 14:00–15:10 

 

Přítomní členové výboru: Jan Bierhanzl, Martin Brabec, Juraj Hvorecký, Hynek Janoušek, 
Ondrej Majer, Pavel Nývlt, Alena Sarkissian. 

 

Alena Sarkissian informovala, že v dopoledních hodinách se spolu s Janem Bierhanzlem 
zúčastnila natáčení videa „Proč jsem v odborech“. 

Dále shrnula průběh členské schůze, která se konala 5. března. Jan Bierhanzl, Onrej Majer, 
Pavel Nývlt a Alena Sarkissian prodiskutovali problém nízké účasti členů na schůzích. 

Juraj Hvorecký, Alena Sarkissian a Ondrej Majer projednali problematiku přístupových práv 
k datové schránce a k bankovnímu účtu: banka nyní požaduje jiné dokumenty než při 
minulém jednání. 

Jan Bierhanzl informoval o schůzce předsedů ZOO s ředitelem FLÚ, která se konala 7. 
března. Probíraná témata zahrnovala: 

1) Chystanou změnu mzdového předpisu;  

2) Otázku ustanovení autorského zákona ve věci zaměstnaneckých děl: Vedení FLÚ 
si zadalo právní analýzu. V diskusi, do níž se zapojili Alena Sarkissian, Ondrej Majer a 
Hynek Janoušek, se výbor shodl počkat s dalšími kroky na dobu, až bude seznámen se 
zněním této analýzy. 

3) Pořízení licence „DeepL Pro“ pro zaměstnance. V této věci bude rozeslán dotazník 
zaměstnancům. Odbory na licenci nebudou přispívat, neboť jde o pracovní nástroj. 

4) Otázky lepšího využití dvora, úpravy přístupu do sprch, zřízení společenské 
místnosti a možné podloubí u knihovny v areálu v Jilské. Juraj Hvorecký, Ondrej Majer a 
Jan Biernahzl prodiskutovali potřebné úpravy. 

Výbor prodiskutoval vedením FLÚ navržené změny mzdového předpisu. Pavel Nývlt 
seznámil výbor se svými připomínkami k dokumentu: tarifní mzda kategorie O1 je nastavena 
na 17–19.000,– Kč, ačkoli minimální mzda je od 1. 1. 2024 na 18.900,– Kč; a výbor neměl 
dost času přijít s konstruktivní kritikou, neboť na zaslání svých připomínek měl jeden den. 
Juraj Hvorecký na dotaz Aleny Sarkissian uvedl, že nedávno zřízená pracovní skupina 
k odměňování o změně mzdového předpisu nejednala. Po diskusi, do níž se zapojili Jan 
Bierhanzl, Pavel Nývlt, Alena Sarkissian, Hynek Janoušek, Juraj Hvorecký a Ondrej Majer, 
výbor schválil (6 hlasů pro, 0 proti, 1 se zdržel) vedením předložený návrh mzdového 
předpisu, ovšem s výhradou, že do budoucna nesouhlasí se stanovením tarifní mzdy pro 
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kategorii O1 na úrovni nižší než minimální mzda, hlavně z toho důvodu, že zvýšení tarifu 
v této kategorii by mělo mít dopad minimálně na tarify kategorií O2 a O3. Stanovení takto 
nízkého tarifu popírá smysl osobního ohodnocení, jež se stává pouze prostředkem ke splnění 
zákonem stanovených podmínek. Takové nastavení mzdového tarifu dle názoru výboru také 
stojí v přímém protikladu k zásadám formulovaným v ocenění HR Award, tedy k dobré péči o 
pracovní podmínky zaměstnanců. Výbor také požaduje v nejbližším možném termínu 
zahájení jednání s vedením o novém mzdovém předpisu, platném od jara 2025, který mj. 
napraví tento nedostatek. Výbor pověřil Alenu Sarkissian, aby tuto informaci rozeslala i 
členské základně hromadným e-mailem. 

Ondrej Majer informoval o průběhu konference Odborového svazu pracovníků vědy 
a výzkumu, která se konala v dopoledních hodinách 26. března, především o aktivitách 
vedení OS PVV proti novelizaci zákona o v. v. i., vč. účasti na zasedání ústavněprávního 
výboru Senátu PČR, o jejich podpoře iniciativ na podporu vědy a stávek na filosofických 
fakultách a nabídnutí prostorů FF UK po tragických prosincových událostech. Na konferenci 
bylo schváleno hospodaření svazu a přijato usnesení o dalším jednání o podfinancování 
humanitních oborů. Ondrej Majer též pozornil na povinnost základních organizací zasílat 
svazu kopie nově uzavřené kolektivní smlouvy. 

Alena Sarkissian zahájila diskusi o pracovních skupinách k atestacím: v rozporu 
s očekáváním výboru budou tyto pracovní skupiny tři, každá pro jednu z atestačních komisí, 
které na ústavu působí, a jejich úkoly budou především: a) revize profilů badatelů či badatelek 
ve stupních V1-V6 a kritérií pro zařazování do nich; b) co nejpřesnější stanovení 
požadovaných výstupů, které má vykázat pracovník či pracovnice v určitém pracovním 
zařazení (V1-V6) za určité období. V následné diskusi, do níž se zapojili Pavel Nývlt, Alena 
Sarkissian a Juraj Hvorecký, se výbor shodl, že tento formát není vhodný pro úpravu 
atestačního řádu v souladu s připomínkami, které byly v průběhu minulého roku 
prodiskutovány s členskou základnou. Výbor se také shodl na potřebě podrobné celoústavní 
diskuse o výsledcích, k nimž tři pracovní skupiny dospějí. Výbor pověřil Alenu Sarkissian 
a Pavla Nývlta, aby iniciovali jednání s Martinem Ritterem ve věci úprav atestačního řádu. 

Hynek Janoušek přislíbil, že vyvěsí na nástěnku zápisy z poslední členské schůze a schůze 
výboru. 

Termín dalšího zasedání Výboru bude stanoven hlasováním per rollam. 


